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Abstract (en)
A reclining seat support (3) and a backrest support (4) are hinged on a chair frame with a support part (1) via a lever (7) by means of hinges (5,
8). Coupled to the backrest-side end of the seat support (3) is a link chain (15) which is connected at its other end to a slide (20) and a backrest
(21). The link chain (15) causes the slide (20) to be moved downwards with the backrest when the chair is reclined. By this means, the pulling-out
effect during the transition from the normal position into the reclined position of the lever is eliminated. However, if the chair frame is used as a chair
without a link chain (15), although slightly less seating comfort is achieved by the reclining seat support, the expenditure is correspondingly less.
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Abstract (de)
An einem Stuhlgestell mit einem Tragteil (1) sind ein rückwärts neigbarer Sitzträger (3) und ein Rückenlehnenträger (4) über einen Hebel (7)
mittels Drehgelenken (5, 8) angelenkt. Am rückenlehnenseitigen Ende des Sitzträgers (3) ist eine Gliederkette (15) angekuppelt, die an ihrem
andern Ende mit einem Schieber (20) und einer Rückenlehne (21) verbunden ist. Die Gliederkette (15) bewirkt, dass beim Rückwärtsneigen des
Stuhls der Schieber (20) mit der Rückenlehne abwärts bewegt wird. Dadurch wird der Auszieheffekt beim Uebergang von der Normallage in die
rückwärtsgeneigte Lage des Hebels eliminiert. Wird jedoch das Stuhlgestell ohne Gliederkette (15) als Stuhl verwendet, wird durch den neigbaren
Sitzträger zwar ein etwas geingerer Sitzkomfort erreicht, jedoch ist der Aufwand entsprechend geringer.
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